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Protokoll 7/2023 

fört vid Kommunstyrelsens ekonomi- och trygghetsutskotts 
sammanträde onsdagen den 13 september 2023 kl. 15:35-
15:40, Stora kollegiesalen 
 

Ledamöter Karin Wanngård (S) Ordförande 
Åsa Lindhagen (MP) 
Annika Friberg (M) 
Jan Jönsson (L) 
Alexander Ojanne (S) ersätter Anders Österberg (S) 
Arvid Vikman Rindevall (S) ersätter Clara Lindblom (V) 
Jonas Nilsson (M) ersätter Christofer Fjellner (M) 
 

Ersättare Isabel Smedberg-Palmqvist (L) 
Jonas Naddebo (C) 
 

Övriga närvarande Fredrik Jurdell Stadsdirektör 
Martin Nilsson Kanslichef 
 

Justerare Karin Wanngård, Jonas Nilsson 
 

Datum för justering 2023-09-20 
 

Paragraf §§1-7 
 

Sekreterare Kerstin Tillkivst 
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§ 1 
Justering  
Jonas Nilsson (M) utses att tillsammans med ordföranden Karin 
Wanngård (S) justera dagens protokoll. Justering sker den 20 
september 2023. 
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§ 2 
Föregående protokoll  
Protokollet från ekonomi- och trygghetsutskottets sammanträde 
den 23 augusti 2023 är justerat. 
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§ 3 
Finansiell månadsrapport för kommunkoncernen under 
2023  
KS 2023/26 
 

Beslut  
Finansiell månadsrapport för augusti 2023 godkänns. 

 

Särskilda uttalanden 
Annika Friberg och Jonas Nilsson (båda M) samt borgarrådet 
Jönsson (L) gör följande särskilda uttalande. 

Under förra mandatperioden arbetade vi långsiktigt och 
systematiskt med att ändra den tidigare ekonomiska politiken 
och bromsa den omfattande skuldutvecklingstakt som det 
socialdemokratiskt ledda styret hade satt igång. Det var ett 
krävande och omfattande arbete som av förklarliga skäl tog 
sin tid att genomföra. 
  
Det var därför mycket glädjande att årsredovisningen för 
2022 bekräftade ett positivt utfall av den grönblå majoritetens 
idoga arbete med att hålla ned stadens skuldsättning. 
Kommunkoncernens externa bruttoskuld minskade med 2,5 
procent under 2022 och det var första gången sedan år 2010 
som skulden minskade på årsbasis. Koncernledningen 
konstaterade då också att inriktningsmålet i budgeten för 
2022: ”En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för 
framtiden”, uppfylldes helt. 
  
Tyvärr ser vi hur det nya vänsterstyret direkt återgick till en 
överbudspolitik med ökade kommunala 
nettoinvesteringsvolymer för koncernen som följd, vilket 
innebär att vårt arbete under den förra mandatperioden 
riskerar att omintetgöras. Det spelar naturligtvis roll hur 
kommunala investeringar finansieras, alltför omfattande 
sådana får effekter på stadens ekonomi då utfallet för 
finansiella mål påverkas. 
  
I den finansiella månadsrapporten för augusti 2023 uppgår 
den prognostiserade skulden per 31 december 2023 för 
närvarande till ca 74 200 mnkr, vilket kan bli lägre eller högre 
beroende på hur stora investeringarna blir och i vilken 
utsträckning de lånefinansieras. Stadsledningskontoret 
konstaterar att det krävs en begränsning av skuldutvecklingen 
för att upprätthålla kreditbetyget AAA. 
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Extern upplåning för kommunkoncernen per den 31 augusti 
2023 (rapportdatum) uppgår till motsvarande nominellt 
belopp om totalt 69 894 mnkr. Vi ser med oro på att 
upplåningen har ökat med 3 044 mnkr sedan årsskiftet och att 
prognosen över kommunkoncernens externa upplåning 
innebär att rambeloppet på 80 000 mnkr inom en relativt snar 
framtid kommer att överskridas.  
  
Mot bakgrund av detta vill vi understryka vikten av att 
bromsa stadens skuldutveckling och bedriva en långsiktigt 
hållbara ekonomisk politik. Detta kommer kräva 
prioriteringar och effektiviseringar av oss politiker i 
Stockholms stad, såväl som en långsiktigt hållbar finansiering 
av välfärdsåtagandet. 
  

Ersättaryttrande 
Jonas Naddebo (C) hänvisar till Moderaternas och Liberalernas 
särskilda uttalande. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 6 
september 2023 behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1305571 (Godkänd - R 1) KS 2023/26 Tjänsteutlåtande 
Finansiell månadsrapport för augusti 2023 

 1304081 KS 2023/26 Bilaga 1  
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§ 4 
Ny multihall på Enskede IP, Enskede Gård 1:1. 
Utredningsbeslut  
KS 2023/799 
 

Beslut  
1. Fastighetsnämnden medges rätt att utreda förutsättningarna 

för projekt Ny multihall på Enskede IP, Enskede Gård 1:1, 
som underlag till ett kommande inriktningsbeslut med en 
beräknad utredningsutgift upp till 10 miljoner kronor. 

2. Utgifterna för år 2023 ska rymmas inom nämndens 
investeringsbudget. Utgifterna för kommande år behandlas i 
budget för 2024. 

  
 

Särskilda uttalanden 
  
Borgarrådet Jönsson (L) och Annika Friberg och Jonas Nilsson 
(båda M) gör följande särskilda uttalande. 

Det här projektet är mycket efterlängtat av föreningarna på 
plats. I underlaget framgår det dock inte alls hur de olika 
idrotterna ska kunna samarbeta på ett bra sätt i multihallen. 
En god samverkan mellan idrotterna rent praktiskt på plats är 
en förutsättning för att multihallen ska bli ett lyckat projekt. 
  
Vad som också är mycket viktigt inför det fortsatta arbetet är 
att förvaltningen tar med sig de sportspecifika kriterier och 
önskemål de båda föreningarna har skickat in efter samråd 
med förvaltningens handläggare om projektet och att man 
redovisar hur man kunnat tillmötesgå dem eller varför de inte 
är möjliga att tillmötesgå. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 15 augusti 2023 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 KS 2023/799-2 (Godkänd - R 2) KS 2023/799 

Tjänsteutlåtande - Ny multihall på Enskede IP, Enskede 
Gård 1:1. Utredningsbeslut 

 KS 2023/799-1 Framställan från Fastighetsnämnden 
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§ 5 
Anmälan om samråd inför inriktningsbeslut. Program för 
ersättningsinvesteringar avseende medelstora åtgärder i 
byggnadsverk 2023-2026  
KS 2023/746 
 

Beslut  
Anmälan om samråd inför inriktningsbeslut godkänns. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 30 augusti 2023 
behandlas. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
stadsledningskontorets förslag. Ordföranden finner att ekonomi- 
och trygghetsutskottet beslutar enligt stadsledningskontorets 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/746-1 (Godkänd - R 1) KS 2023/746 
Tjänsteutlåtande - Anmälan om samråd inför 
inriktningsbeslut. Program för ersättningsinvesteringar 
avseende medelstora åtgärder i byggnadsverk 2023-2026 

 KS 2023/746-1.1 Bilaga 1 - Nämndbeslut inklusive 
protokollsutdrag. Trafiknämnden 2023-06-08 
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§ 6 
Anmälan om genomfört samråd inför inriktningsbeslut. 
Anläggande av en 11-spels konstgräsplan, utegym och 
servicebyggnader på Årstafältet, del av Årsta 1:1  
KS 2023/807 
 

Beslut  
Anmälan om samråd inför inriktningsbeslut godkänns. 

 

Särskilda uttalanden 
  
Annika Friberg och Jonas Nilsson (båda M) samt 
borgarrådet Jönsson (L) gör följande särskilda uttalande. 

Det är positivt att nya idrottsytor anläggs när staden växer och 
utvecklas. Det ekonomiska läget så väl i staden som i 
samhället i stort är pressat och det är därför av vikt att vi 
alltid värnar stockholmarnas skattemedel. Stadens upplåning 
har under de senaste tio åren ökat snabbt och i takt med att 
räntorna stiger kommer en allt större del av stadens budget gå 
till räntor. Det är därför önskvärt att underlagen är så goda 
som möjlighet så att besluten i sin tur kan bli så kloka som 
möjligt samt att olika alternativ redovisas och vägs emot 
varandra. 
  
När det gäller inriktningsbeslut generellt skulle vi därför vilja 
efterfråga en tydligare redovisning av olika alternativ vad 
gäller omfattning, utformning och utrustning med mera samt 
de prognostiserade kostnaderna för de olika alternativen när 
så är möjligt och rimligt. Det skulle ge ledamöter i en 
investerande nämnd bättre förutsättningar att fatta väl 
avvägda och ansvarsfulla beslut. 
  

Ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 31 augusti 2023 
behandlas. 
 
Handlingar i ärendet 

 KS 2023/807-1 (Godkänd - R 1) KS 2023/807 
Tjänsteutlåtande - SEKRETESS i bilaga - Anmälan om 
genomfört samråd inför inriktningsbeslut. Anläggande av en 
11-spels konstgräsplan, utegym och servicebyggnader på 
Årstafä 

 KS 2023/807-1.2 Bilaga 1 - Nämndärendet inklusive 
protokollsutdrag. Fastighetsnämnden 20230620 
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 KS 2023/807-1.1 Bilaga 2 - Ekonomisk bilaga och 
nuvärdeskalkyl 
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§ 7 
Övriga frågor  
- 
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